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door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 

Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 

 

2012 – Nr. 21. 

 

VRAGEN van D66 van mevrouw G.E.J. Copini - van der Meulen betreffende het 

Duurzaamheidscentrum Groningen  

(Binnengekomen: 14 maart 2012). 

 

Duurzaamheidscentrum - podium voor innovatieve projecten 

 

D66 staat aan de basis van het Duurzaamheidscentrum. In het jaar 2007 hebben wij 

met andere fracties een motie ingediend om een Duurzaamheidscentrum te realiseren. 

We hebben steeds aangegeven wat wij belangrijk vinden. Het Duurzaamheidscentrum 

moest een podium bieden voor innovatieve projecten. Het moest dé plek zijn waar 

bewoners en ondernemers elkaar ontmoeten. D66 had grote verwachtingen, maar wij 

waren zeer teleurgesteld met de gepresenteerde locatie van het Duurzaamheids-

centrum: de Openbare Bibliotheek. Een gemiste kans, om het Duurzaamheidscentrum 

hét centrum te laten zijn voor voorlichting en advisering op het gebied van onder 

andere energie en energiebesparing, waar ondernemers hun duurzame innovaties 

kunnen laten zien.  

 

Nieuwe energie 

 

D66 diende in 2009 een motie in om een haalbaarheidsonderzoek te laten verrichten 

naar een andere locatie voor het Duurzaamheidscentrum: het CiBoGa-terrein/Open 

Lab Ebbinge. Vorig jaar hebben we met onze motie ‘Nieuwe Energie voor het 

Duurzaamheidscentrum’ samen met andere fracties weer aandacht gevraagd voor de 

positionering van het Duurzaamheidscentrum en de samenwerking met partners. Deze 

beide moties werden toen echter verworpen. Wethouder Dekker heeft de raad vorig 

jaar geïnformeerd over de laatste stand van zaken: partijen werken aan een nieuwe 

formule voor het Duurzaamheidscentrum Groningen en er komt een businesscase. In 

het Uitvoeringsprogramma ‘Groningen geeft Energie’ staat op p. 35 dat het 

businessplan voor het einde van 2011 gereed is. 

 

Duurzaamheidscentrum - ‘onder constructie’ 

 

Ongeveer twee weken geleden ontving de D66-fractie een aantal reacties van 

bewoners. Het Duurzaamheidscentrum Groningen zou niet meer bestaan. Een eigen 

onderzoek wees inderdaad uit dat het Duurzaamheidscentrum niet langer gevestigd is 

in de Openbare Bibliotheek, in de Oude Boteringestraat. Op de website van het 

Duurzaamheidscentrum Groningen staat enkel en alleen dat de site ‘onder constructie’ 

is, van een verhuizing van het Duurzaamheidscentrum of iets dergelijks wordt geen 

melding gemaakt.  
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D66 heeft natuurlijk telefonisch contact opgenomen met de gemeente.  

Een aantal ambtenaren wist niet dat het Duurzaamheidscentrum niet langer in de 

bibliotheek was gevestigd, of men kon geen verdere informatie verstrekken over wat 

de stand van zaken van het Duurzaamheidscentrum Groningen is.  

 

1. Klopt het dat het Duurzaamheidscentrum Groningen niet meer is gevestigd in de 

Openbare Bibliotheek, in de Oude Boteringestraat? 

2. Zo ja, waarom is het Duurzaamheidscentrum Groningen daar niet langer 

gevestigd? 

3. Zo ja, waar is het Duurzaamheidscentrum Groningen gebleven? 

4. Hoe is dit alles kenbaar gemaakt aan de bewoners, ambtenaren en raadsleden? 

5. In hoeverre kan de communicatie over de werkzaamheden/inspanningen m.b.t. 

het Duurzaamheidscentrum worden verbeterd, via bijv. de eigen website: 
http://www.detoekomstvandaag.nl/detoekomstvandaag.nl/ENERGIE.html 

6. Welke activiteiten van het Duurzaamheidscentrum Groningen zijn doorgegaan 

of beëindigd?  

7. Waarom zijn deze activiteiten voortgezet of juist stopgezet? 

8. Wat heeft het college de afgelopen twee jaar concreet gedaan om van het 

Duurzaamheidscentrum Groningen een succes te maken? Hoe is het te verklaren 

dat het Duurzaamheidscentrum geen succes is geworden? 

9. Welke bijdrage heeft Duurzaamheidscentrum aan Groningen geleverd?  

10. Wat heeft het Duurzaamheidscentrum Groningen in totaal gekost? 

11. Wat is de stand van zaken van het Duurzaamheidscentrum ‘nieuwe formule’? Is 

het businessplan gereed? Zo ja, wanneer wordt dit plan bekend gemaakt? Zo 

nee, wanneer kunnen we het businessplan van het Duurzaamheidscentrum dan 

verwachten? 

12. Hoe verlopen de gesprekken met partners, wie zijn de partners? 

13. In hoeverre wordt het Duurzaamheidscentrum een plek waar echt iets te beleven 

valt, waar je experimenten kunt zien en doen, een plek voor jong en oud? 

14. Waar kunnen bewoners nu terecht voor onder andere prangende vragen m.b.t. 

duurzaamheid of voor duurzame activiteiten? 

15. Hoe kijkt het college terug op de keuze om het Duurzaamheidscentrum te 

vestigen in de Openbare Bibliotheek en niet in het Open Lab Ebbinge-

Ebbingekwartier? 

 

Het college beantwoordt de vragen als volgt: 

 

Groningen, 8 mei 2012. 

 

1. Ja, dit klopt.  

 

2. Bij de start van het Duurzaamheidscentrum is gekozen voor een centrale locatie 

met de verwachting dat er veel spontane inloop zou zijn. Deze verwachting is 

niet uitgekomen. Het aantal bezoekers viel tegen. Gebleken is dat het 

Duurzaamheidscentrum het niet alleen moet hebben van spontane bezoekers, 

maar dat belangstelling voor duurzaamheid met name gewekt wordt met een 

projectmatige aanpak. Dit kan goed gecombineerd worden met virtuele 

dienstverlening. Een vaste locatie is dan niet meer nodig. 
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3. Er is geen vaste locatie meer. Er is bewust gekozen voor flexibiliteit. Per project 

kan bekeken worden welke locatie het meest geschikt is, dat kunnen allerlei 

locaties zijn, buurthuizen, scholen, het Forum etc.  

 

4. Het opheffen van de locatie in de openbare bibliotheek is bekend gemaakt in de 

lokale media door middel van het uitgeven van een persbericht op 23 maart. Het 

Groninger Forum voert onder de naam "Forum Duurzaam" tijdelijk de 

activiteiten uit. Momenteel wordt er gewerkt aan een nieuw concept waarbij 

Stadjers geholpen worden bij oriëntatie op energiebesparing. De focus zal 

hierbij komen te liggen op dienstverlening aan geïnteresseerde Stadjers en door 

het samenbrengen van geïnteresseerden en marktpartijen. In dit vernieuwde 

concept krijgen de activiteiten van het Duurzaamheidscentrum een plek. Het 

vernieuwde concept zal zo spoedig mogelijk aan de raad worden voorgelegd. 

 

5. Dit kan verbeterd worden. Het Groninger Forum heeft veel communicatielijnen. 

Deze zullen worden ingezet bij berichtgeving over het Duurzaamheidscentrum. 

Voorts wordt een uitgebreide website ontwikkeld.      

 

6. Er is besloten om de locatie en de werkwijze van het loket in de bibliotheek te 

veranderen. Het bestuur meent dat de doelstellingen (momenteel) beter behaald 

kunnen worden via het Groninger Forum. Het Groninger Forum heeft daarom de 

activiteiten overgenomen en richt zich op een virtuele benadering (website) en 

concrete projecten. In overleg met het Duurzaamheidscentrum maakt het Forum 

een programmering voor het komende jaar. Het Energie(k) loket is gesloten. 

Momenteel zijn we bezig met de totstandkoming van een nieuw loket. Hierover 

wordt u later geïnformeerd.   

 

7. Het Informatiepunt Duurzaam Bouwen is gestopt met de exploitatie van het 

Energie(k) loket omdat ze dit financieel niet meer konden bolwerken. De 

overige activiteiten zijn gestopt omdat er zonder de aanwezigheid van het 

Energie(k) loket nog minder bezoekers kwamen.   

 

8. Het college heeft het Duurzaamheidscentrum ondersteund met financiële 

middelen (subsidie), menskracht (lid van het bestuur) en denkkracht (evaluatie 

en bijstellen beleid). Het bestuur heeft vorig jaar geconcludeerd dat het aanbod 

te breed was en de focus op energie zou moeten liggen (aansluitend bij 

"Groningen geeft energie") en de activiteiten meer gericht op concrete projecten. 

Daarnaast is geconcludeerd dat de kleine organisatie te kwetsbaar was. Daarom 

is aansluiting gezocht bij het Groninger Forum. 

 

9. De bezoeken aan het Duurzaamheidscentrum en follow-up staan vermeld in de 

jaarverslagen Duurzame Stad. Het is echter moeilijk na te gaan of de bewust-

wording van Stadjers omtrent duurzaamheid is verbeterd of dat men thuis 

zuiniger met energie omspringt na een bezoek aan het Duurzaamheidscentrum.   
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10. De gemeente Groningen heeft het Duurzaamheidscentrum financieel 

ondersteund bij de oprichting in 2008/2009. Op basis van plannen en exploitatie-

begroting zijn er afspraken gemaakt over de bijdrage voor de eerste vier jaar.  

2009 €  38.000,--  

2010 €  98.000,--  

2011 €  60.500,--    

2012 € 103.500,--   

 Deze kosten worden betaald uit de (oude) duurzaamheidsgelden. 

 

11. Het businessplan is nog niet gereed. We verwachten voor de zomer met een 

voorstel naar de gemeenteraad te komen.   

 

12. Goed. De Groninger woningcorporaties het Forum, het Gasfornuis, het IPDuBo, 

de gemeente Assen en de SLIM-consortia zijn geïnteresseerd in deelname.  

 

13. In eerste instantie wordt dit een goede overzichtelijke website met een back-

office (mail en telefoon). Daarnaast komen er op projectmatige basis tentoon-

stellingen, bij deze tentoonstellingen zal beleving een belangrijke plek innemen.  

 

14. Bij het Forum Duurzaam, Informatiepunt Duurzaam Bouwen, SLIM-consortia, 

Grunneger Power, Blok voor blok, en bedrijven die zich met duurzaamheid 

bezig houden.  

 

15. Het is erg jammer dat niet meer mensen het Duurzaamheidscentrum wisten te 

vinden. Het college denkt dat er op het Open Lab Ebbinge nog minder bezoekers 

geweest zouden zijn omdat dit net buiten het centrum zit en dus minder 

"voorbijgangers" naar binnen zou lokken.  

 


